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Dobrý den, pane doktore. 
dovolím si mít dotaz od jednoho našeho klienta. Od září 2010 do září 2011 byl jednatelem společnosti 
s ručením omezeným. V současné chvíli je jedním ze 3 společníků s. r.o. a mají problémy s dluhy. 
Klient vložil celkově do společnosti cca 400 tisíc Kč. Další společníci dali méně. Nyní jsou v dluzích a 
klient má strach do jaké výše bude muset nést odpov ědnost za dluhy.  Do výše 400 tisíc či bude 
ohrožen i jeho soukromý, rodinný majetek?  
Omlouvám se za tento dotaz, ale já tuto problematiku opravdu neovládám. Jak je to nastaveno v s.r.o. 
v případě takových problémů. Co může náš klient očekávat? 
  
Děkuji Vám a přeji hezké dny. 
  
Jana Flídrová, OP Polička. 
 
Odesláno : čt 22.3.2012 18:53 
 
Vážená paní Flídrová, 
 
společnost odpovídá za porušení svých závazků celým svým majetkem, společníci pak 
společně a nerozdílně ručí za závazky společnosti do výše souhrnu nesplacených částí vkladů 
všech společníků podle stavu zápisu v obchodním rejstříku. Ručí tedy i společník, který svou 
část vkladu již splatil, jestliže zbylí společníci ještě nesplatili svoje vklady. Zaplacením 
kterémukoliv z věřitelů ručení nezaniká ani se nesnižuje jeho rozsah. Zápisem splacení všech 
vkladů do obchodního rejstříku ručení společníků zaniká. 
 
Vážená paní Flídrová, také bylo dobré, kdyby Váš klient si podrobně přečetl společenskou 
smlouvu, která by měla upravovat řešení takovéto situace. Tam by měla být konkrétní 
odpověď pro tuto konkrétní obchodní společnost. 
 
Přeji příjemný den a Vašemu klientu úspěch při řešení situace v jeho společnosti. 
 
S úctou 
 
JUDr. Karel Jareš 
právník Asociace OP 
 
Odesláno : út 27.3.2012 11:03 
 
 
 
 
 
 
http://www.profipravnik.cz/p/ruceni-a-odpovednost-za-zavazky-s-r-o-600.html 

Ručení a odpovědnost za závazky s. r. o. 
Společnost odpovídá za porušení svých závazků celým svým majetkem.  



Společníci ručí společně a nerozdílně za závazky společnosti do výše souhrnu nesplacených 
částí vkladů všech společníků podle stavu zápisu v obchodním rejstříku. Zápisem splacení 
všech vkladů do obchodního rejstříku ručení zaniká. Zaplacením kterémukoliv z věřitelů 
ručení nezaniká ani se nesnižuje jeho rozsah. Plnění za společnost poskytnuté z důvodu ručení 
se započítává na splacení vkladu toho společníka, který plnění věřiteli poskytl, a není-li to 
možné, může společník požadovat náhradu od společnosti. Nemůže-li dosáhnout této náhrady, 
může požadovat náhradu od společníka, jehož vklad nebyl splacen, jinak od každého ze 
společníků v rozsahu jeho účasti na základním kapitálu společnosti. 

 

http://www.zivotmuze.cz/promuze/s-r-o-spolecnosti-s-rucenim-omezenim-pribavaji-vice-
nez-vloni 

Právní odpov ědnost 

Společnost odpovídá za porušení svých závazků celým svým majetkem, společníci pak 
společně a nerozdílně ručí za závazky společnosti do výše souhrnu nesplacených částí vkladů 
všech společníků podle stavu zápisu v obchodním rejstříku. Ručí tedy i společník, který svou 
část vkladu již splatil, jestliže zbylí společníci ještě nesplatili svoje vklady. Zaplacením 
kterémukoliv z věřitelů ručení nezaniká ani se nesnižuje jeho rozsah. Zápisem splacení všech 
vkladů do obchodního rejstříku ručení společníků zaniká. 

http://www.nedluzim.cz/viewtopic.php?f=8&t=24 

společnost s ručením omezeným je samostatná právnická osoba. Váš klient  a společnost s 
ručením omezeným je každý subjektem svých práv a povinností. Ovšem i on jako fyzická 
osoba může za určitých okolností odpovídat za dluhy společnosti s ručením omezeným v 
případech, které předvídá zákon. 
 
Společnost odpovídá za porušení svých závazků celým svým majetkem. Případné konkurzní 
řízení by se týkalo pouze společnosti s ručením omezeným. Klientova odpovědnost za dluhy 
by mohla vyplývat z jeho postavení společníka, případně jednatele společnosti. 
 
Společníci s ručením omezeným ručí společně a nerozdílně za závazky společnosti do výše 
souhrnu nesplacených částí vkladů všech společníků podle stavu zápisu v obchodním 
rejstříku. Zápisem splacení všech vkladů do obchodního rejstříku ručení zaniká. Zaplacením 
kterémukoliv z věřitelů ručení nezaniká ani se nesnižuje jeho rozsah. Plnění za společnost 
poskytnuté z důvodu ručení se započítává na splacení vkladu toho společníka, který plnění 
věřiteli poskytl, a není-li to možné, může společník požadovat náhradu od společnosti. 
Nemůže-li dosáhnout této náhrady, může požadovat náhradu od společníka, jehož vklad nebyl 
splacen, jinak od každého ze společníků v rozsahu jeho účasti na základním kapitálu 
společnosti. 
 
Důsledky porušení právních povinností stíhají právní subjekt, který povinnosti (dluhy) 
založené smlouvou, zákonem nebo vznikající na základě jiné právní skutečnosti porušil. 
Věřitelé společnosti se s požadavkem na uspokojení svých pohledávek musí obracet přímo na 
odpovědnou společnost a ta je povinna je splnit. U společnosti s ručením omezeným zákon 
konstituuje omezené ručení společníka. Nejedná se spoluodpovědnost společníka, která by 
byla společným závazkem se společností, ale o konstrukci ručení jako závazku akcesorického 



a zajišťovacího. Věřitel má právo požadovat od společníka plnění jenom v případě, že mu je 
neposkytne společnost a až poté, co svoji pohledávku proti společnosti uplatní. Společník ručí 
za závazky společnosti celým svým majetkem, avšak jenom do výše nesplacené části vkladu 
zapsané v obchodním rejstříku. Pro rozsah ručení společníka podle naší právní úpravy je 
rozhodující právě částka zapsaná v obchodním rejstříku, nikoli ta, jež byla skutečně 
společnosti poskytnuta. S tím souvisí, že zákoník proto musí ukládat, aby rozsah splacení 
vkladů byl zapisován do obchodního rejstříku. Rozsah ručení je dán rozdílem mezi zapsanou 
částkou a celkovou velikostí závazku společníka. V okamžiku zápisu úplného splacení vkladu 
ručení zaniká. Výjimkou je ručení i po zániku společnosti bez ohledu na to, zda a kdy za 
závazky společnosti společníci předtím ručili, do výše podílu na likvidačním zůstatku. Jestliže 
však za trvání společnosti ručili společníci ve větším rozsahu, pak ručí i po zániku společnosti 
v tomto větším rozsahu. Ručení za závazky společnosti platí i v případě, že by na majetek 
společnosti byl prohlášen konkurs. Prohlášení konkursu podle současné úpravy nemá za 
následek okamžité zrušení společnosti. V době konkursního řízení společnost ještě nezanikla, 
trvá dál. Proto by také trvalo v zákonem stanoveném rozsahu ručení a trvalo by dokonce i po 
skončení konkursu až do zániku, popř. i po něm. I po skončení konkursu je totiž nutno provést 
likvidaci, zbyl-li nějaký majetek, a výmaz je možno navrhnout až po jejím ukončení. Nebude-
li se provádět likvidace, musí být stejně navržen výmaz a jenom výmaz z obchodního rejstříku 
má za následek zánik právní osobnosti společnosti. 
 
Pro vznik oprávnění věřitele požadovat uspokojení pohledávky z ručitelského závazku musí 
být rovněž naplněny předpoklady vyplývající z obecné právní úpravy ručení. Věřitel se může 
obrátit na ručitele až tehdy, nesplní-li dlužník (společnost) svůj splatný závazek v přiměřené 
době poté, co byl k tomu věřitelem písemně vyzván, nebo nemůže-li věřitel výzvu uskutečnit 
nebo je-li nepochybné, že dlužník svůj závazek nesplní (princip subsidiarity). Za závazky 
společnosti ručí všichni společníci, kteří dosud nesplatili své vklady, resp. jejichž splacení 
nebylo zapsáno do obchodního rejstříku a ručí solidárně. Věřitel může požadovat plnění na 
kterémkoli z nich. Následně je možný postih (regres) proti ostatním ručícím společníkům. Vy 
jste pravděpodobně jediným majitelem (společníkem) Vaší společnosti s ručením omezeným. 
V takovém případě je jistě zcela splacen Váš vklad. Plné splacení je pak zapsáno v 
obchodním rejstříku. S ohledem na tyto skutečnosti tak fakticky nejste ručitelem za dluhy 
společnosti. Pokud by tomu tak nebylo, platí výše uvedené o ručení společníka za dluhy 
společnosti. 

 

 


